
 

 

 

 

06. august 2021 

I medfør af § 37, stk. 1 i Inatsisartuts forretningsorden stiller jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

(Opfølgende spørgsmål på baggrund af Naalakkersuisuts besvarelse af § 37 2021-083). 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. I forbindelse med mine spørgsmål vedrørende sælskind svarer I, at indhandlingsstederne 

forventes at stige fra 33 til 38, og jeg vil derfor gerne vide hvilken bygder eller byer, der 

planlægges at blive til nye indhandlingssteder? 

2. Hvilken planer har Naalakkersuisut omkring fritidsjægernes indhandling af sælskind? 

(Inatsisartutmedlem Mala Høy Kúko, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Sælskind har igennem tiderne været et af vores største kulturelle værdier. Restriktionerne i de 

senere år har dog gjort det vanskelligt at fastholde denne status. 

Grundet manglende mulighed for indhandling af sælskind blandt fritidsjægerne, går mange skind til 

spilde, da disse ikke kan indhandle sælskind. Vi hører samtidig en stor mangel på skind i garveriet i 

de senere år, som sagtens vil kunne aflastes ved at give fritidsjægerne mulighed for at indhandle 

sælskind. 

Jeg forventer at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 

 


